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Lokalrådsmøde 10. oktober 2024 

 

Afbud Anne Sydow 

Dagorden: 
  

1. Siden sidst 
2. Planlægning årsmøde 
3. Indstilling til årets landsby Vejen kommune 
4. Kort up date bro 
5. div. 
6. evt. 

 
Ad.1. Hovborgs indbyggertal er steget med 5,9% det seneste år, der er også sket rigtig stor 
udvikling i byen: BJ agro har udvidet kraftigt, AlTo har bygget stor ny hal, campingpladsen har fået 
nye ejere og udvider, Hovborg fiskeri har netop indviet autocamper plads til 16 autocampere, 
Møllen er ved at blive restaureret og der indrettes historiecenter, kroen har haft rigtig godt gang i 
aktiviteterne og har også planlagt flere events. 
Der har været skrevet meget i pressen om det hele. 
 
Sidst talte vi om at få slået græsset på kælkebakken så det blev nemmere at kælke hvis der 
kommer sne, det er sket. Der mangler stadig ekstra jord på svævebanen, så de små bedre kan nå.  
 
Ad.2. Nicolaj sørger for at stege grisen, og hvis den ikke slår til er der masser af pølser. Susanne 
bestiller flødekartofler og salat hos købmanden, samt drikkevarer. Lokalråd med flere mødes kl. 15 
for at gøre klar. Tony har lavet plakater til opsætning, samt på lysavis og i pylonen.  Dorthe tilbyder 
at bage noget kage til kaffen efter spisningen. Spisning er fra 17.00 – 18.30, herefter årsmøde i 
lokalrådet. Nicolaj laver udkast til beretning og rundsender, så vi kan komme med bemærkninger. 
Den røde tråd i beretningen bliver den gode udvikling Hovborg er inde i.  
Nicolaj spørger Poul Henrik om jan vil være ordstyrer.  
Vedr. valgene skal vi alle sammen spørge i vores netværk om nogle har lyst til at være med i 
lokalrådet. Nicolaj vil prøve at indkalde foreninger, så de evt. kan vælge på forhånd eller være klar 
til at gå i et andet lokale og vælge en eller to repræsentanter ( i lokalrådets forretningsorden står 
der to fra foreninger) Nicolaj stopper jo selv da han har fået et spændende arbejde på Kaas 
Hovedgård ved Limfjorden) Dorthe har forhørt sig om, hvorvidt der er en anden der vil 
repræsentere institutionerne da hun ikke længere har børn i skole og børnehave og jo heller ikke 
sidder i menighedsråd.  
Der skal på mødet vælges repræsentant for de unge og de ældre. Erhvervsklubben har valgt 
Susanne og Dikkie forhører sig hos de få tilbageværende landbrug om han kan blive valgt til at 
fortsætte.  
Kirsten stopper som tilknyttet ressource person til januar. Både Nicolaj og Kirsten er jo ikke 
længere væk end telefonen, hvis der lige er noget det nye lokalråd gerne vil spørge om.  
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Vi talte om at man bør etablere et tættere samarbejde mellem borgerforening, erhvervsklub og 
lokalråd, den første opgave vil være at få revideret Hovborgs udviklingsplan.  
 
Ad.3.  
Årets landsby i Vejen kommune:  Fra i dag til og med 21. oktober er det muligt at indstille en 

landsby i Vejen Kommune til at blive Årets landsby 2024. 

Alle kan indstille en landsby, der i år har gjort noget særligt for at styrke det lokale 
fællesskab. Udover æren, følger der også en pengepræmie på 10.000 kr. 
 
Lokalrådet vil gerne indstille Hovborg, temaet er Styrkelse af det lokale fællesskab og vi synes vi 
hele tiden har gang i meget for at netop at styrke det lokale fællesskab, noget af det sammen med 
vore nabo landsbyer.  
Nicolaj vil spørge Anne om hun ikke vil skrive ansøgningen på et skema man downloader. 
Vi fandt frem til en hel række ting vi gør og også fortsætter med fremadrettet for at styrke 
fællesskabet lige fra de helt små til seniorerne: 
 

• Hurlumhej weekend 2 gangårligt sammen med Lindknud 

• Laen party for de unge sammen med nabo landsbyerne 

• Fællesspisninger, hvor vi også gør en indsats for at inddrage de mange udenlandske 
familier i byen, de laver også sommetider maden. 

• Et nyt tiltag juletræstænding midt i byen, hvor det er børnene i børnehaven der laver 
pynten 

• Kunstforening, der samler en række lokale og har billedskole for børn 

• Et koklapperlaug der også har en lokal rejseklub, hvor der hvert år arrangeres en til to 
rejser for de lokale. I år gik turen 14 dage til lapland, efterfølgende indbydes der i 
aftenhøjskolen til en aften hvor deltagerne fortæller og viser billeder.  

• Samarbejde omkring Min Købmand hvor en række lokale er involveret i at vedligeholde 
bygninger og omgivelser, julepynte og tilbyde hjælp til købmanden, hvis han beder om det. 
Forud for etableringen var en meget stor part af byens borgere involveret i salg af 
anparter, samt arbejdet med at renovere butik og lager.  

• Deltagelse i Vorbasse marked hvor Hovborg har en stand, der ”sælger” byen, samt er md til 
at passe bar for. 

• Støtteforening for Børnehave og skole, der arbejder med at skaffe penge til gavn for begge 
institutioner. 

• I Aktivitetshuset er der daglig aktiviteter, fitness hold gymnastikhold fra de helt små til 
seniorerne der mødes ca 30 hver torsdag til idræt om dagen. Der er daglig billard og hver 
Manda eftermiddag er flere små hold i gang med kortspil i cafeteriet.   

• Om kort tid er den gamle mølle restaureret og lokaler klar til at huse et historie museum, 
her skal en række frivillige i gang med at indrette museet.  

• Et hold af frivillige møder hver uge og vedligeholder omgivelserne omkring hallen, samt de 
mange vandre stier Hovborg har. 

• En gruppe har netop fået laven nogle små korte  film om Hovborg – byen du vil kalde for 
hjem, de bliver lagt på de sociale medier, det er sammen med de mange andre aktiviteter 
med at fællesskabet styrkes yderligere og at man er stolt af sin by. 
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Ad.4. Nicolaj har spurt Steen Vase om han vil hjælpe med at genetablere brien i kroens have. Det 
vil han godt. Så arbejdet fortsætter med at etablere broen igen. 
 
Ad.5. Det omtalte klimamøde udsættes til efteråret. Der er forenings inspirations møde o Lintrup 
den 13. november. Herfra deltager Susanne og Dikkie. 
 
Ad.6. Vo enedes om at afholde et goddag farvel møde i lokalrådet den 28. november kl. 18.00 i 
Huset. Vi starter med at spise og herefter møde.  
 
 


